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Nr. 5 – 2020 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Tirsdag den 15. september  

kl. 17.15-19.45 

Mødelokale PM2 

 

 

 

 

Afbud: Thomas, Christian og Camilla 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Sang: Ingen p.g.a. COVID 

Sang næste møde:  

  

Referat:  

  

43/20  

Godkendelse af referat fra skolebe-

styrelsesmødet den 17.8.2020.     

Godkendt med følgende rettelser til pkt. 37/20: Vi aftalte, 

at vi fremadrettet har trafikforhold på dagsordenen til 

hvert møde. 

Ordstyrer 5 min  

  

44/20  

Meddelelser fra:                 Udskolingen:  

-Vi er færdige med forældremøderne. De har været pænt 

besøgt, men der er altid plads til en mere. 

-Ansat ny tysklærer, som er startet. AN følger tæt – og vi 

evaluerer inden uge 42. 

-Arbejder med Spark-projektet. 

Mellemtrin:  

- 5 årgang har været til ”Kend dit Land”-tur på Fyn. Det 

var vellykket og veltilrettelagt. Der var lidt hjemve, men 

det var en god tur. Turen er betalt af staten – og formålet 

er, at børn skal kende mere til Danmark. 

-Mellemtrinnet har genoptaget morgensamling en gang om 

ugen. Der er p.g.a. COVID-19 ingen sang, men forskellige 

emner tages op. 

Indskoling: 

-Indskolingen er startet op på forældremøder, og de er 

velbesøgte. 

SFO:  

-SFO er hårdt ramt af sygdom blandt medarbejderne og 

skiftende vikarer. Det er især gået ud over en af 

børnehaveklasserne, og det er bekymrende, da de små 

børn er ved at lære at gå i skole og har brug for den 

samme voksne hver dag. 

-0. klasses forældre har ikke længere mulighed for at følge 

deres børn ind om morgenen. Det går fint med børnene, 

de kan sagtens finde ud af det selv. De får selvfølgelig 
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hjælp af et personale, hvis de har brug for det. 

-Komme/gå systemet startes snart op. Det vil betyde, at vi 

digitalt kan registrere, hvilke børn, der er kommet og gået. 

 

a) Ledelsen 

15 min 

PR:  

-Der er fokus på inklusion og tilgangen til specialklasserne 

i kommunen. Ledelsen arbejder i øjeblikket med det. Vi har 

en segretionsprocent på 16, hvilket er en af de største i 

kommunen. Det betyder, at 16% af de elever, der bor i 

distriktet, går i et specialtilbud. Kommunen ønsker at have 

en segretionsprocent på 5,4%, hvilket er 

landsgennemsnittet. Aabenraa Kommune har en samlet 

segretionsprocent på over 7%.  

Vi arbejder på at udvikle nogle mellemformer mellem 

almenområdet og særlig støtte. På Hærvejsskolen bruger 

vi Trinbrættet i indskolingen. Det fungerer rigtigt fint, og 

der bliver arbejdet godt med elevernes trivsel og faglighed. 

Der skal en kulturændring til i klasserne og i 

undervisningen. 

-Vi har modtaget 362.867 kr. til at ansætte ekstra lærer 

for. Dette har vi gjort på forhånd, da vi i mange år har haft 

ansat for meget personale. Så pengene er allerede brugt. 

-Lederne har gennemgået driftsbudgettet, vi har på 

nuværende tidspunkt brugt 67%, så vi rutter ikke med 

pengene, medarbejderne er gode til at spare. 

 

  

45/20  

Orientering fra:  

a) medarbejderrepræsentanter IMC:  

-Trivsel i SFO er påvirket af sygdom, fravær og de mange 

vikarer. 

 

b) Forældrevalgte  

c) Formanden -6b har været på lejrtur. Det var en god tur. 

-Der er bekymring på anden årgang pga. klassestørrelsen 

på henholdsvis 27 og 28 elever. Pernille fortæller, at 

skolen ikke bestemmer, hvor mange elever der må være i 

klasserne. Der må være op til 28 elever i en klasse. Hvis 

der skal være mere end 28 elever, skal man søge 

kommunalbestyrelsen.  

 

d) Eleverne                       15 min -Eleverne bestemmer ikke selv om de vil være ude eller 

inde. Der er ikke tid nok til at spise og gå på toilet, før vi 

bliver smidt ud. 

-Der er surhed over, at klasserne er så store på 9. årgang. 

-Der mangler borde og bænkesæt udenfor. 

Udskolingen fik 25.000 af den tidligere 9. årgang. Disse 

penge kan bruges til borde-bænkesæt, hvis det besluttes i 

udskolingen, at man vælger ikke at købe nogle sjove 

bænkesæt, som visse andre skoler har. Eleverne nikker ja 

tak til det – så der arbejdes videre med ideen. 

Eleverne savner vandautomaten. Men det er svært at styre 

for dem. 

 

  



Mødedatoer: 

17.08.20 – 15.09.20 – 21.10.20 – 19.11.20 – 14.12.20 – 19.01.21- 24.02.21 – 18.03.21 – 

12.04.21 – 11.05.21 – 14.06.21 

 

46/20  

Generalforsamling for 

støtteforeningen. Se særskilt 

dagsorden. 

For at kunne have en bankkonto er vi nødt til at have en 

støtteforening og et referat fra generalforsamling. 

Se bilag. 

 

Pernille og Jørgen 15 min  

Referat fra 

generalforsamling 2020 september.docx

Vedtægter for 

støtteforening 2020.doc
 

 

  

47/20  

Hvordan arbejder vi i 

skolebestyrelsen?  

 Opsamling fra kurset. 

 Opsamling på skolens 

nuværende principper. 

 Planer for revidering af 

nuværende principper. 

 Aftaler om nye principper. 

Bilag sendes ud med samling af de 

nuværende principper. 

Skolebestyrelsen har været på et ikke særligt velegnet 

kursus. Pernille har orienteret forvaltningen om det. 

-I skolebestyrelsen arbejdes der med principper, tilsyn, 

hvad sker der i skolen. Der drøftes ikke personalesager - 

og enkelte børn tages ikke op på møderne. 

-Skolebestyrelsen kan bede om en redegørelse for et 

punkt, hvis de ønsker det belyst. 

-Skolebestyrelsen har ind imellem haft 

forældrehenvendelser. De bliver sendes som hovedregel 

videre til klasselæreren eller afdelingslederen. 

-Skolebestyrelsen har mulighed for at deltage i 

ansættelsessamtaler. 

- Skolebestyrelsen er en vigtig sparringspartner. 

-Vi skal i gang med at revidere flere af vores principper og 

politikker. Pernille sender liste ud med bemærkning om 

tidspunkt for revidering. 

- Trafikpolitikken: Udvalg er nedsat. Pernille, Jørgen, Keld, 

Lasse og Mia. Pernille inviterer til møde. 

- Vi forventer, at vi efter jul går i gang med at revidere 

vores værdiregelsæt på den pædagogiske dag for 

medarbejdere – og også med Skolebestyrelsen. 

-Nogle af eleverne har et ønske om at kunne forlade skolen 

i frikvarterne. Der er brug for, at vi tager princippet op 

igen. Som det er nu, må eleverne ikke gå i byen, det er 

skolens beslutning grundet COVID. 

Eleverne ønsker, at princippet om tilsyn i frikvarterne 

tages op hvert ½ år. 

Princippet ændres ikke pga. COVID situationen og 

skolebestyrelsen bakker op om skolens beslutning.  

Princippet tages op i december igen. 

Pernille m.fl. 15 min  

  

48/20 

Trafikale forhold omkring skolen. 

-Taxa har fået tilladelse til at holde på MUT og MOJN 

pladsen om morgenen. Det fungerer godt. 

-4 parkerings-pladser bliver lavet om til 3 taxa-pladser, så 

der bliver bedre plads. Hvornår vides ikke, da det er 

kommunen, der skal betale. Måske i oktober. 

-Det er uhensigtsmæssigt, at taxa holder ind over fortovet, 

så eleverne ikke kan være der. Det giver store 

udfordringer. Det arbejdes på, at der gøres mere fliseplads 

til eleverne. 

-Det resterende arbejde på cykelstien bliver lavet i løbet af 

september. Ved børnehaven kommer der en bom op, og 

der kommer ligeledes farthæmmere op. Vi synes det går 
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bedre, men nogle forældre oplever, at det er kaotisk. 

-Der mangler ordentlig belysning. Pernille laver et skriv til 

forvaltningen vedrørende lamperne beskaffenhed. 

 

Jørgen 10 min.  

  

  

Pause med spisning.  

10 min  

  

49/20  

Status COVID-19 Der er ingen syge med COVID, men mange der bliver 

testet. 

Pernille/alle – 5 min  

  

50/20  

Status på økonomi. Drøftelse af 

handleplan for nedbringelse af 

underskuddet.  

Bilag kommer på mødet. 

 

Pernille 15 min 

-Gennemgang af bilag vedrørende økonomi. Kommentar 

februar bonner kraftigt ud, da vi har købt møbler – og har 

haft flytteudgifter, men august ligger meget lavt. 

-Vi forventer et underskud på under 4%, hvis den kryber 

over skal vi både betale gælden og renter af den. 

-Gennemgang af forslag til besparelses muligheder: 

Undlade danskvand eller kage til møder. Indkøbsstop for 

alle fagudvalg. Brug af færre vikarer ved at dække 

hinanden ind eller brug af billigere vikarer. Ingen vikar i 7. 

og 8. lektion fra 5.- 9. kl. Indtjening ved nye retningslinjer 

for tjenestefrihed og mærkedage. Afdelingsledere har 

vikartimer og gårdvagter. Sælge den grå bus. Skære ned 

på mængden af udvalg. Spare på receptioner, blomster 

m.m. Øge forældrebetalingen i SFO 2 - og så skulle 

skoleboden gerne give overskud. 

SB ønsker oplysninger vedrørende vikarudgiften på 1 mill. 

Vi har mange på uddannelse, mange syge og mange 

COVID udgifter. COVID får vi refusion for. 

-Forslag til besparelser på længere sigt: 

- Vi har for mange lærerudgifter. Vi overfører penge fra 

drift til løn. Vi kan skære ned på PLC´s åbningstider, slå 

klasser sammen, have flere fag, der sammenlæser. Vi har i 

første omgang ikke tænkt os at gøre noget ved 1. 

klasserne, da det er små børn, der har brug for ekstra 

hjælp. Vi kunne skære ned på vejlederfunktionerne og lave 

besparelser i støttefunktionerne. Aflyse lejrskole og 

skolerejser. Vi er nærmest den eneste skole der har 

lejrskole. Der kunne være fast mødedag med en lang 

mødedag og en kort fredag. 

SB ønsker ikke at være en skole, der er kendt for skolen 

med de store klasser. 

Vi er i øjeblikket en af de få skoler, der har et stigende 

elevtal. Det er særdeles positivt. 

Besparelserne er til drøftelse i MED. Vi arbejder videre med 

besparelserne i MED først i oktober. 

Økonomi tages op på næste møde 
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51/20  

Status 9. årgang. 

 

Anette og Camilla 5 min. 

Status 9. årgang: Camilla og Anette har månedlige møder 

om trivsel i udskolingen. 

Ingen får flere timer - og vi har ansat en lærer til at køre 

turboforløb og en ny tysk lærer. Lærerne bliver betalt for 

ekstra retteopgaver. De har ikke ønsket at få en ekstra 

lærer ind i dansk. 

  

  

52/20 Udsat til næste gang 

Drøftelse af de kommunale mål på 

skoleområdet. Udkast vedhæftet som 

bilag. 

 

Folkeskolen i 

Aabenraa.DOCX
 

 

Pernille 15 min  

  

53/20  

Kommunikation på skolen og om 

skolen: Hvad vil vi gerne være kendt 

for? 

Vi er i gang med Spark i alle afdelinger. Det omhandler 

om. Hvem er Hærvejsskolen og hvad vil vi gerne være 

kendt for. Pkt til næste gang. 

Pernille 10 min  

  

54/20 Forslag om temadøgn for skolebestyrelsen. Eventuelt med 

egenbetaling. Pernille fortæller, at det tidligere har været 

en mulighed, der kunne tages op, hvis vi synes det er en 

god ide´. Flertallet ønsker et temadøgn. 

Skolebestyrelsen kommer med dato og tema. 

Forslag om temadøgn med 

skolebestyrelsen. 

 

Jørgen og Lasse 10 min  

  

55/20  

Evt. -Hilsen fra elevrådet, boden er for dårlig og dyr. 

Drikkevarerne er steget i pris, maden er ikke af samme 

kvalitet som før.  

Der bliver nedsat et udvalg, som skal se på boden, der 

afholdes møde med Pernille og Rasmus og en 

elevrådsrepræsentant fra mellemtrinnet elevråd. 

-Specialklasserne i udskolingen arbejder med vip mellem 

almen og specialområdet. Vi er hele tiden opmærksomme 

på, om der er elever, der kan være tilknyttet en almen 

klasse enten delvis eller helt. 

-Mellemtrinnet har også fokus på integration af elever til 

almen. Det er nødvendigt, da kommunen ønsker flere 

elever integreret i almen området. 

-Ledelsen skal være hurtigere til at melde datoer ud for 

forældremøder, så SB kan nå at blive repræsenteret ved 

alle møderne. Jørgen gør opmærksom på at det er rart at 

høre, at møderne er godt besøgt. 

5 minutter  
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 Punkter til næste møde: 

 Revision af principper. 

 Princip for tilsyn drøftes i december. 

 Trivsel i 9 årgang 

 Trafikforhold. 

 Økonomi – opsamling siden sidst – om aftaler fra 

MED-udvalget. 

 Kommunale mål på skoleområdet – 

forandringsmodel. 

 Hvad vil vi gerne være kendt for? 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2019.docx

 
 


